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REFERAT fra møde i Kontaktudvalget Sygehus Thy-Mors og  

Thisted, Morsø og Jammerbugt Kommuner  
 

Mandag den 19. november 2012  

 
 

Tilstede 

 

Region Nordjylland: 

Malene Møller Nielsen 

 

Thisted Kommune: 

Ivan Stig Holm 

Gitte Dahlgaard 

Bente Sandal 

 

Morsø Kommune: 

Charlotte Saaby 

 

Sygehus Thy-Mors: 

Irene Vils 

Mai-Britt Nielsen 

Mona Klit 

Grethe Kirk 

Amanda Buus 

Lone Sandahl 

Irene Katholm, referent 

 

Afbud:  

Jan Bendix, Thisted 
Marianne Holm, Thisted 

Punkt 1. Velkomst og godkendelse af dagsorden 

Lone Sandahl bød velkommen til mødet og specielt til Malene Møller Nielsen og Amanda Buus 

som deltog under pkt. 2 og 10. 

 

Punkt 2. Sektorovergange på akutområdet v/fuldmægtig Malene Møller Nielsen, 

Sundhed – plan og kvalitet, Region Nordjylland (implementeringsplan, aftale og 

aftaleskabelon vedlagt) (varighed 15 min.) 

Vedhæftet aftale er indgået mellem regionen og kommunerne. Det er i forlængelse af aftalen 

besluttet, at der i hvert kontaktudvalg skal laves en konkret implementeringsplan, hvori lokale 

aftaler vedr. FAM-samarbejde beskrives.  

 

Malene orienterede om det samlede setup for den akutte indsats i Region Nordjylland, der 
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tager udgangspunkt Sundhedsstyrelsens oplæg til fremtidens akutte beredskab.   

Etableringen af de fælles akutmodtagelser betyder store omvæltninger i sygehusdriften, men 

får også betydning for sygehusenes samarbejde med almen praksis og kommunerne.  

Patientforløbene bliver mere accelererede, og pt. udredes, diagnosticeres og starter i 

behandling i et andet og hurtigere flow end i dag. Den nye struktur betyder bl.a. at 

kommunerne vil opleve et andet udskrivningsmønster – udskrivning mellem kl. 8 og 21 alle 

ugens dage fra 1. marts 2013. Det blev pointeret, at der ikke kommer flere akutte pt., men vi 

kommer til at gøre tingene på en anderledes måde.  

 

Regionen har udarbejdet en implementeringsplan, der skal sikre de bedst mulige 

sektorovergange. I den forbindelse skal der udpeges en primær kontaktperson på sygehuset, 

og i hver af de 3 kommuner, der skal sikre samarbejdet omkring udskrivning og modtagelsen 

af patienter i FAM.  

 

Der skal udarbejdes en samarbejdsaftale for Sygehus Thy-Mors og de 3 kommuner i området. 

Aftalt at dette arbejde foregår i undergruppen ”Forum for god samarbejdspraksis og 

forebyggelse af uhensigtsmæssige indlæggelser”. Aftalen skal godkendes i Kontaktudvalget. 

Deadline for tilbagemelding til regionen er den 1. februar 2013. 

 

Etableringen af den nye struktur/FAM kommer i høj grad også til at påvirke praksissektoren, 

og uhensigtsmæssigheden i at praksissektoren ikke er repræsenteret i Kontaktudvalget blev 

påpeget.  

Malene Møller Nielsen nævnte, at regionen har kontakt til PLO i Region Nordjylland, og er i 

dialog med praksissektoren ad den vej.  

 

Punkt 3. Tilbagemelding fra dialogmøde mellem kommunerne og FAM (referat 

vedlagt) samt status fra Task force gruppens arbejde vedrørende samarbejdsaftaler 

v/Lone Sandahl  

Der har været afholdt et dialogmøde med repræsentanter fra FAM/sygehus og kommunerne – 

ca. 20 var tilmeldte (kommunen vil opfordre deres ledere til at deltage i næste møde).  

 

Deltagerne påpeger 3 områder de ønsker kvalificeret: 

1. sparringsmuligheder 

2. undervisning  

3. Hjælpemidler 

Primærsektor ønsker sparringsmulighed med læge/sygeplejerske på sygehusene 

 

I forhold til uddannelse er det gode eksempel det palliative team. Der påtænkes, at arrangere 

temaeftermiddage i den udstrækning, det kan lade sig gøre omkring uddannelse, råd og 

vejledning f.eks. om den ældre medicinske patient, grundlæggende færdigheder m.v.. 

Kommuner og sygehus går i dialog herom. 

 

Problemstillingen omkring FAM og hjælpemidler blev drøftet. Forslag om at benytte 

skadestuepakken som i dag benyttes ud over den normale arbejdstid.  

Det blev påpeget, at kommunen har en sagsbehandlingstid og en lovgivning som skal 

overholdes i forbindelse med varige hjælpemidler, og heri ligger også en vurdering af 

kvalitetsniveauet. Aftalt at området følges tæt.  
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Intensionen med FAM (i forhold til den patientgruppe, der er indlagt i dag) er, at pt. kommer 

ind, bliver vurderet, der iværksættes en behandling, pt. kommer hjem, eller bliver indlagt. 

Derfor vil der opstå en gruppe af pt. som udskrives hurtigere end i dag.  

Kommunerne skal i forhold hertil have et beredskab.  

 

Konklusionen fra mødet er at sygehuset sammen med repræsentanter fra kommuner tager 

initiativ til at komme i dialog med hinanden, og der arbejdes på at tilrettelægge målrettede 

uddannelsesforløb og sparring. 

 

Irene Vils vil se på de patientsituationer hvor hjælpemidler kommer i spil.  

 

Punkt 4. Utilsigtede hændelser – status siden sidst v/Lone Frøkjær Christensen, 

Kvalitetsenheden  

Orientering og status på fordelingen af UTH i sektorovergangene antal og art pr. måned fordelt 

på afdeling og rapportør fra kommunerne. 

 

UTH er opgjort i følgende typer af hændelser ifm udskrivelse: 

- manglende medicinliste 

- ikke opdateret medicinliste 

- ikke nok medicin 

- ikke korrekt medicin 

- ikke varslet omkring udskrivelse 

- ikke informeret om at udskrivelsen er udsat 

 

Det er tidligere aftalt, at der skal ses nærmere på UTH i sektorovergangene. I den forbindelse 

er der nedsat en netværksgruppe bestående af Bente Øllgaard, Ulla Helligsøe, Ellen Margrethe 

Dybdahl og Lone Frøkjær Christensen. Lone F.C. indkalder gruppen.  

 

Punkt 5. Status på udviklingen af epikriser v/Lone Frøkjær Christensen, 

Kvalitetsenheden 

Målopfyldelsen på 85% er næste nået i oktober måned. Der er iværksat et øget fokus på 

området og udviklingen følges tæt. Implementeringen af IT systemet kan komme til at påvirke 

resultatet en kort overgang. 

 

Punkt 6. Kort status på opfølgende hjemmebesøg v/Bente Sandal, Thisted Kommune 

Et rigtigt godt projekt og hjemmesygeplejerskerne oplever et godt samarbejde med 

praksislægerne. Der har været lidt udfordringer i forhold til spildtid og overarbejde for 

hjemmesygeplejersken, når besøget ligger sidst på dagen. 

Praksislægernes tilbagemelding er, at de har et godt samarbejde med hjemmesygeplejersken, 

og at det er positivt, at have muligheden for at se på patienten sammen. Det vurderes om 

plejecentrene skal med i samme proces.  

 

Sygehuset har nogle udfordringer i forhold til det nye it system, og er i den anledning gået 

over til at benytte fax i stedet for TSM indtil 1. marts 13. Herefter skulle der gerne være en 

anden ordning - IT arbejder på sagen.  
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Punkt 7. Kort orientering om Friplejehjemmet i Bedsted v/Gitte Dahlgaard, Thisted 

Kommune 

Pr. 15.12.2012 åbner et nyt friplejehjem i Bedsted med plads til 24 beboer – en følge af at 

Rønhedecentret i Bedsted er lukket. Thisted Kommune visiterer, og levere de sædvanlige 

hjælpemidler og sygeplejeydelser hertil. Arbejdsmiljøhjælpemidler er dog for hjemmets egen 

regning. Forventer at omsorgssystemet skal indkøres. 

 

Punkt 8. Den fremskudte Visitation – den fremtidige fysiske placering v/Gitte 

Dahlgaard, Thisted Kommune 

I forbindelse med en tilpasning af funktionen, er det oplagt, at der ses på ressourceforbruget, 

og den fysiske placering af visitatorerne på sygehuset. Nye it systemer gør, at visitatorerne 

fysisk kan placeres mere hensigtsmæssigt.  

Aftalt at den tidligere nedsatte gruppe (Grethe Kirk, Mai-Britt Nielsen og Gitte Dahlgaard) ser 

på mulighederne med henblik på evaluering og afklaring heraf.   

 

Punkt 9. Status på arbejdsgruppe ang. Socialkonference v/Mai-Britt Nielsen 

Møde er endnu ikke afholdt, men det kommer til at handle om at standardisere 

socialkonferencerne.  

 

Punkt 10. Opgaveoverdragelse 

Status på arbejdsgruppe angående IV-medicinering v/Mai-Britt Nielsen 

Der er valgt/udpeget personer til at varetage opgaven. Amanda Buus og Mona Klit fra 

sygehuset og kommuner har også udpeget repræsentanter, og gruppen er bevidst om, at der 

arbejdes med dette område på regionalt plan. 

 

Status på telemedicinsk indsats angående sår v/Grethe Kirk og Amanda Buus 

En arbejdsgruppe med repræsentanter fra sygehus og Team Thisted er udpeget til at varetage 

opgaven med at igangsætte et pilotprojekt, hvor sårpatienter får foretaget rutinekontroller i 

eget hjem ved hjælp af kontakt til en hjemmesygeplejerske. Der anvendes sårjournal, 

mobiltelefon/tablets som dokumentationsværktøj. Projektet forventes at skulle udbredes til 

hele kommunen, men flere praktiske ting som undervisning, udstyr m.m. mangler fortsat at 

blive afklaret. 

Arbejdsgruppen er i gang med at udarbejde en projektbeskrivelse, der kan anvendes som 

ansøgning ifm anskaffelse af midler til projektet.  
 

Punkt 11. Kort status fra grupperne:  
Forum for god samarbejdspraksis og forebyggelse af uhensigtsmæssige indlæggelser 

Er drøftet 

 

Forum for sundhedsfremme og forebyggelse 

Der er planlagt en temaeftermiddag om forebyggelse af selvmord den 29.11. – indbydelse er 

udsendt. Indtil nu er der tilmeldt 42 personer. 

KOL dag den 21.11. – der kommer information herom i sygehusets forhal samt i aviserne.  

I forbindelse med KRAM screening bliver der nu også sat fokus på stofmisbrug. 

Samarbejder med Forskningens hus omkring projekt alkohol – er i gang med en 

projektbeskrivelse. 
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Forum for genoptræning 

Drøftelse af paragraf 86 – træning efter serviceloven. Paragraffen henvender sig til borgere 

med længerevarende nedsat funktionsniveau. 
 

Forum for hjælpemidler 

Har drøftet udviklingen indenfor hjælpemiddelområdet. Sygehuset har bl.a. eleverbare 

hjælpemidler – dette gør, at nogle pt. oplever, at de ikke har de samme 

muligheder/funktioner, når de bliver udskrevet til eget hjem. Sygehuset mener det er vigtigt, 

at fokusere på, at patienternes muligheder for at videreføre læring tilgodeses af kommunen.  

 

Kommunerne kan ikke altid efterkomme ønsket om hurtigt afhentning af hjælpemidler specielt 

ikke ift de palliative pt., hvilket kan være svært for pårørende at forstå. 

 
  

Punkt 12. Generel orientering om nye tiltag – fra:  
Praksislæger: ingen repræsentation 

 

Thisted Kommune: orientering om opstartet af nyt plejetilbud fra aktive misbrugere på 

fyrtårnet i Hanstholm 

 

Morsø Kommune: intet nyt 

 

Jammerbugt Kommune: ingen repræsentation 

 

Sygehus Thy-Mors: omorganisering af ledelsesstrukturen på sygehuset. Eksterne opslag af HR 

viceklinikchef i Klinik Kirurgi og Klinik Tværgående – de øvrige stillinger er besat.  

Der arbejdes struktureret med at få det nye IT-system tilpasset og afstemt. 

Den nye FAM bygning forventes at blive taget ibrug omkring 1. marts 2013.  

Flytning af afdelinger og tilpasning af den eksisterende bygning begynder at blive aktuelt.  

 

Punkt 13. Eventuelt 

Nye mødedatoer i 2013 – alle dage fra kl. 14.30 – 16.30 (sæt X i kalenderen): 

mandag 11.03. 

onsdag 29.05. 

torsdag 26.09.  

mandag 18.11. 

 

 


